吉林大学建设工程学院简介
吉林大学建设工程学院下设7个系和8个研究所（研究中心），现有教职工141人，其中，中国科学院院士1名，博士生导师16名，教授33名，副教授32名；另聘兼职教授30名；现有各类学生2209名。
    专业与学科：学院现有地质工程、土木工程2个本科专业；地质工程、岩土工程、防灾减灾及防护工程、结构工程、桥梁与隧道工程5个硕士点；地质工程、建筑与土木工程2个工程硕士点；地质工程、地质灾害防治工程2个博士点；地质资源与地质工程博士后流动站。其中，勘查技术与工程（含地质工程）为国家一类特色专业，土木工程为吉林省“十二五”省级特色专业；土木工程为省级重点学科，地质工程为二级学科国家重点学科，地质资源与地质工程为一级学科国家重点学科。
师资队伍：学院现有全职中国科学院院士1名，双聘中国科学院院士1名，双聘中国工程院院士1名，全职国家“千人计划”特聘教授1名，双聘“长江学者”特聘教授 2名，国家杰出青年基金获得者2名，国家“百千万人才工程”一、二层次入选者1名，新世纪“百千万人才工程”国家级人选1名，国务院政府特贴专家6名，教育部跨世纪优秀人才1名，吉林省有突出贡献中青年专家1名，吉林省科技人才2名，吉林省省管优秀专家3名，吉林大学唐敖庆特聘教授3名。
    平台基地：学院现有“油页岩地下原位转化与钻采技术国家地方联合工程实验室”、“复杂条件钻采技术国土资源部重点实验室”、“地热资源开发技术教育部工程研究中心”、“地球信息探测仪器教育部重点实验室”；有吉林省油页岩勘探开发利用工程实验室、吉林省油页岩共性技术研发中心和吉林省环境岩土工程实验室；有吉林大学极地研究所、吉林大学水文与水资源研究所、“国家潜在油气资源（油页岩勘探开发利用）产学研用合作创新基地”和非常规地质资源勘探开发协同创新中心；还有吉林省勘查技术与工程实验教学中心、吉林省土木工程实验教学中心。
科学研究：近年来，学院先后承担国家“863”项目、国家自然科学基金（含重大项目）项目和国土资源部、教育部、财政部、中国地质调查局、吉林省等各类科研项目200余项，获国家级、省部级科技成果奖10余项，申请获批国内外专利50余项，发表SCI和EI论文200余篇，出版教材专著30余部。大部分科研成果处于国内领先水平和国内先进水平，部分达国际先进水平，并直接应用于生产实际。
国际合作：与俄罗斯、美国、英国、乌克兰、日本、韩国、澳大利亚、加拿大、法国、德国、奥地利等十几个国家和地区的20余所大学和研究所在科学研究、学术交流和人才培养等方面建立了长期密切的合作关系。

An Introduction of College of Construction Engineering (CCE), 
Jilin University, China

The College of Construction Engineering (CCE) consists of 7 departments and 8 research institutes, with 141 teaching and administrative staff, among which there are 1 academician of Chinese Academy of Sciences, 1 distinguished professor of “Thousand Talent Program”, 16 doctoral advisors, 32 full professors, 32 associate professors, and 30 adjunct professors. There are 2,209 students of all levels. 

The discipline of geological resources and geological engineering of CCE is a first-class national key discipline, the discipline of geological engineering is a subordinate national key discipline; there is 1 postdoctoral program, 2 doctoral programs, 5 master programs; and there are 2 provincial key disciplines, 2 undergraduate disciplines of geological engineering and civil engineering.  The talent teams is composed of many well-known professors both at home and abroad include academicians from the Chinese Academy of Sciences and Chinese Academy of Engineering.

In terms of research platforms, CCE has currently 1 national & local united engineering laboratory, 3 ministerial key laboratories and 1 provincial engineering laboratory, i.e. the National & Local United Engineering Lab of Underground In-situ Conversion and Drilling Technology for Oil Shale, the Key Lab of the Drilling and Exploitation Technology in Complicated Condition of the Ministry of Land and Resources, the Engineering Research Center of Geothermal Resources Development of the Ministry of Education, the Key Lab of the Earth Information Detecting Instrument of the Ministry of Education, and the Engineering Lab of Geotechnical Engineering Environment of Jilin Province. Besides, the college contains three university grade research centers.

In scientific research, CCE has undertaken and completed more than 200 various research projects from the national “863” Program, national Natural Science Foundation, Ministry of Land & Resources, Ministry of Education, Ministry of Finance, Jilin province, Chinese Geological Survey Bureau and so on in recent years.

CCE has established long-term cooperation relationship in scientific research, academic communication and personnel training with more than 20 universities and research institution in Russia, the United States , the United Kingdom, Ukraine, Japan , Korea, Australia, Canada, France, Germany, Austria and other countries and regions. 

